
 
 
Geachte mevrouw Lether,  
 
Op 20 januari 2024 heeft u namens de raadsfractie Lokaal belang vragen gesteld over 
de aanwezigheid van de wolf in de gemeente Barneveld en omgeving. 
 
In uw brief stelt u een viertal vragen en toont u uw medeleven met betrokkenen.. Ook 
het college leeft zeer mee met alle betrokkenen waarbij het vee wordt aangevallen 
door wolven. 
 
Hieronder treft u onze beantwoording aan op uw vragen.  
 
1. Zijn er sinds 4 oktober ondertussen concrete plannen tot het organiseren van 

voorlichtingsbijeenkomsten in onze gemeente?  
 
Ja. Op maandagavond 11 maart 2024 zal de provincie Gelderland – als bevoegd 
gezag – in overleg met de gemeente Barneveld een informatieavond verzorgen. 
De locatie en tijd zullen nog worden gecommuniceerd via de reguliere 
communicatiekanalen van de gemeente Barneveld. 
 

2. Bent u het met ons eens dat wolven die meer schapen doden dan ze (kunnen) 
opeten afwijkend gedrag vertonen en daarmee als probleemwolf kunnen worden 
bestempeld? 
 
Het door u omschreven gedrag moet door een wolvenexpert worden beoordeeld. 
Het beoordelen en eventueel aanduiden van een ‘probleemwolf’ is een taak van de 
provincie Gelderland.   

 
3. In de EU wetgeving staat dat de wolf niet verstoord of bejaagd mag worden in zijn 

natuurlijke habitat. De natuurlijke habitat van een wolf is bosrijk gebied en 
steppegebied. Bent u het met ons eens dat een wolf/wolven die zich in agrarisch 
cultuurgebied bevinden zich niet in hun natuurlijke habitat bevinden? 
 
Uit navraag bij de provincie Gelderland blijkt ons dat de wolf van oorsprong het 
roofdier met het grootste natuurlijke verspreidingsgebied ter wereld is. De wolf 
geeft de voorkeur aan afgelegen moerasgebieden en uitgestrekte open bossen. 
Echter, de wolf heeft geleerd door de tijden heen te overleven in gebieden waar 
ook mensen leven. Zo komt het ook voor dat de wolf zich laat zien op agrarisch 
gebied, omdat dit vaak de leefgebieden met elkaar verbindt. Juist deze situatie 
komt veel voor in Nederland met veel type landschappen dicht op elkaar. Deze 
situatie is derhalve niet per definitie als onnatuurlijk te bestempelen. De wolf houdt 
zich namelijk niet aan grenzen tussen verschillende landschapstypes bij het 
bepalen van een territorium. Ook hier geldt dat de beoordeling is aan het bevoegd 
gezag, de provincie Gelderland. 

 
4. Zijn de in vraag 2 en 3 gestelde zaken voor de gemeente reden om met de 

provincie contact op te nemen om te bezien in hoeverre dit aanknopingspunten of 
ingangen geeft om de wolf hier wel actief te gaan verjagen of bejagen? 
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De wolf heeft op dit moment een strikt beschermde Europese status. Ook de 
provincie Gelderland is op uiteraard gebonden aan deze Europese en nationale 
wet- en regelgeving. Het verkrijgen van een ontheffing of wetswijziging om de wolf 
actief te mogen verjagen of bejagen is een taak van de provincie Gelderland. 
Vragen en ook zorgen over de wolf die leven in onze gemeente, delen we 
regelmatig met de provincie Gelderland. Een voorbeeld hiervan is de brief op 18 
oktober 2023 van veertien burgemeesters in de provincie Gelderland aan het 
College van Gedeputeerden Staten over de diverse maatschappelijke signalen die 
er zijn n.a.v. de aanwezigheid van de wolf in en rond de Veluwe.  
 

 
  
Met vriendelijke groet, 
namens burgemeester en wethouders, 
 
 
de secretaris,   de burgemeester, 
W. Wieringa   J. van der Tak 
 


